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Verslag werkbezoek raadzaal Molenlanden d.d. 21-08-2023 

Op maandagmiddag werden ontvangen in de raadzaal De Spil door de griffier van Molenlanden, 

Marjolein Teunissen, en raadsadviseur Jarno Groenveld en griffiemedewerkster Gerda de Jager. 

Vanuit Alblasserdam zijn er naast Antoinette Conrad en Ada Dekker van de griffie, twee raadsleden 

aanwezig, Jako Sterrenbrug en Jacco Schook, verder zijn vanuit de ambtelijke ondersteuning 

aanwezig May Dekker (beleidsondersteuner), Petra Leenheer (bedrijfsvoering), Caroline Korevaar 

(adviseur informatie veiligheid). Ook aanwezig is Elbert Dekker van het bedrijf Signco (Audiovisueel 

Advies & Integratie). Zijn bedrijf heeft de apparatuur aangelegd in de nieuwe raadzaal. 

Door een bezoek te brengen aan de raadzaal van de gemeente Molenlanden wilde de gemeente 

Alblasserdam informatie ophalen over de werking van het nieuw aangelegde audiovisuele systeem in 

de raadzaal De Spil. Dit ter voorbereiding van een eventuele aanschaf van een vergelijkbaar systeem 

in de raadszaal van de Rederij in gemeente Alblasserdam. Bij het bedrijf Signco is hiervoor eerder een 

offerte opgevraagd, zonder dat hier gevolg aan is gegeven. Vanwege ervaren problemen met het 

huidige systeem en om aangehaakt te blijven bij huidige ontwikkelingen is er met een kleine 

delegatie van raadsleden, griffie en ambtenaren een bezoek gebracht aan de gemeente 

Molenlanden, waar sinds kort door het bedrijf Signco een cameravolgsysteem is aangebracht in de 

nieuwe raadzaal De Spil. Tijdens dit werkbezoek is achterhaalt of de aanschaf en installeren van een 

cameravolgsysteem het volgen en raadplegen van vergaderingen (live en achteraf) 

gebruiksvriendelijker maakt voor bezoekers en gebruikers. Het versoepelen van de (voorbereidingen 

van) vergaderingen staat daarbij centraal.      

Ook is het belangrijk te achterhalen of het nieuwe systeem kan inspelen op toekomstige groei en 
ontwikkelingen, bijvoorbeeld door het koppelen met vergaderruimte Ruim? Deze vraag was tijdens 
het bezoek aan de gemeente Molenlanden echter niet relevant, omdat raadsvergaderingen en 
commissievergaderingen plaatsvinden in dezelfde raadzaal. Wel is duidelijk dat rekening is gehouden 
met een eventuele toekomstige uitbreiding van hybride vergaderen (deelnemen aan vergaderingen 
vanaf een andere plaatst, rechtstreeks via het systeem, niet via Teams). Nu is dit voor maximaal 5 tot 
8 personen mogelijk, dit is met een druk op de knop uit te breiden tot 30 tot 50 personen of meer, 
afhankelijk van de vraag. Of het systeem makkelijk uit te breiden is naar vergaderruimte Ruim is een 
vervolgvraag die aan het bedrijf Signco gevraagd kan worden en eventueel meegenomen kan worden 
bij de vraag naar een nieuwe (hernieuwde) offerte.   

Bij de opname van de zogenoemde videotulen zal gebruik worden gemaakt van een 

cameravolgsysteem, waarbij raadsleden, wethouders, de burgemeester en de griffier door middel 

van een knop door de microfoon kunnen spreken vanaf de plaats of in de raadzaal eventueel vanaf 

het spreekgestoelte. Tegelijkertijd zoomt de betreffende camera in op de spreker. Insprekers spreken 

vanaf een spreekgestoelte (ook daar wordt op ingezoomd). De camera volgt de sprekers 

automatisch. De spreker komt met naam en partij in beeld, evenals het agendapunt/onderwerp van 

dat moment. De video’s worden automatisch van ondertiteling voorzien en het audiovisuele verslag 

van de vergadering wordt automatisch verrijkt met agenda-indexeringen, sprekersindexeringen en 

stemuitslagen. Indexeringen zijn bij het terugkijken van de vergadering beschikbaar om snel het 

juiste agendapunt of spreekmoment in de video te vinden. Met het stemmen via de 

vergadermicrofoon en persoonlijke pasjes is geoefend en tegelijk is gepresenteerd hoe de 

stemuitslag te zien is en hoe de achterkant van het systeem eruit ziet en bediend kan worden.   

Tijdens de uitleg van het systeem werd een uitstekende geluids- en beeldkwaliteit gepresenteerd. De 

verbinding gaat over minder schakels en is daarmee minder kwetsbaar, daarnaast is nauwelijks nog 

sprake van een vertraging. Door gebruik te maken van het cameravolgsysteem is er een aanzienlijke 
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meerwaarde bij het volgen van de vergadering, omdat sprekers goed te volgen zijn door de camera's 

die inzoomen op de persoon. Bij een discussie tussen twee personen (via de voorzitter) worden beide 

personen op het scherm gepresenteerd. Het voordeel voor de gemeente Alblasserdam is dat er reeds 

gewerkt wordt met een losse vergadermicrofoon (voor persoonlijke pasjes geschikt) en dat volgens 

het bedrijf Signco de kastruimte voor de apparatuur voldoende ruimte beschikt om het in 

Molenlanden gebruikte cameravolgsysteem toe te passen in de raadzaal van de Rederij.  

Bij een vraag over het uitvallen van het systeem, bijvoorbeeld door een stroomstoring, geeft de heer 

Dekker uitleg over hoe dit in een korte tijd is opgelost op het moment dat dit voorkwam in de 

gemeente Molenlanden en over het service-abonnement dat zij hiervoor hebben bij Signco. In 

verlengde hiervan werd de vraag naar een back-up opname gevraagd. Hierbij werd aangegeven dat 

dit alleen voor audio-opname mogelijk is door een usb stick te gebruiken. Er worden nog een aantal 

specifieke vragen gesteld over de verschillen tussen de systemen van Molenlanden en Alblasserdam, 

die van belang kunnen zijn bij de verdere uitrol van het cameravolgsysteem. De heer Dekker heeft 

waar dit mogelijk was uitleg hierover gegeven. Tijdens het bezoek werd daarbij ook gevraagd naar 

het systeem waarop het cameravolgsysteem in Molenlanden draait en of dit ook aansluit bij de 

gemeente Alblasserdam? De gemeente Molenlanden gebruikt IBabs, maar de heer Dekker gaf aan 

dat het cameravolgsysteem ook op de systemen van Alblasserdam (GemeenteOplossingen en 

NotuBiz) kan worden aangesloten.   

Tenslotte kwamen er aandachtspunten naar voren waar bij de installatie van het cameravolgsysteem 

op gelet dient te worden. Noodzakelijk is bijvoorbeeld om naar de verlichting van de raadzaal te 

kijken en dan in het bijzonder de licht/zon inval en het effect hiervan op de nieuw te plaatsen 

camera's. Dit werd als belangrijk punt aangemerkt en als aandachtspunt om mee te nemen in het 

vervolgtraject.     

Na een uitgebreide en duidelijke toelichting wordt de griffie van Molenlanden bedankt voor hun 

gastvrijheid en wordt het werkbezoek afgerond. De bevindingen tijdens het werkbezoek worden 

tezamen met een raadsmemo aangeboden aan het presidium. 

 

 

   


